
 پیام های تسلیت رهبر انقلاب 
به آیت الله کریمی و ماموستا قادری

رهبر انقلاب اسلامی در پیام های جداگانه ای مصیبت های وارده به 
آیت الله سیدجعفر کریمی و موموستا ملاقادر قادری را تسلیت گفتند.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری، حضرت  
آیت الله  همسر  درگذشت  جداگانه ای  پیام های  در  خامنه ای  آیت الله 
سیدجعفر کریمی و فرزند موموستا ملاقادر قادری را تسلیت گفتند. 
متن پیام تسلیت رهبر انقلاب به آیت الله سیدجعفر کریمی به این 

شرح است:
آیت الله آقای حاج سید جعفر کریمی دام بقائه

و  میکنم  عرض  تسلیت  را  آن جناب  محترمه  معلقه   درگذشت 
رحمت و مغفرت الهی را برای ایشان و صبر و اجر برای جنابعالی و دیگر 

بازماندگان از خداوند متعال مسألت مینمایم.
والسلام علیکم و رحمةالله

سیّدعلی خامنه  ای-۳۰ دی ۱۳۹۸
رهبر انقلاب همچنین در پیام دیگری درگذشت فرزند موموستا 

ملاقادر قادری را نیز به وی تسلیت گفتند.
متن پیام رهبر انقلاب اسلامی به این شرح است:

جناب مستطاب موموستا آقای ملاقادر قادری دامت توفیقاته
مصیبت وارده بر جنابعالی را صمیمانه تسلیت عرض میکنم و صبر 
و اجر الهی را برای شما و رحمت خدا بر جوان درگذشته را مسألت 

مینمایم.
والسلام علیکم و رحمةالله

سیّدعلی خامنه ای-۳۰ دی ۱۳۹۸

با همت آزادمردان سرتاسر عالم؛

دشمنان سردار سلیمانی را خواهیم زد
عالم  سرتاسر  آزادمردان  همت  با  سپاه:  قدس  نیروی  فرمانده 
دشمنان سردار سلیمانی را خواهیم زد و راه حاج قاسم با قدرت استمرار 

خواهد داشت.
سردار سرتیپ پاسدار اسماعیل قاآنی در آیین معارفه خود که 
روز دوشنبه با حضور فرماندهان و مسئولان عالی رتبه نیرو های مسلح 
در ستاد فرماندهی کل سپاه برگزار شد، اظهار داشت: این مراسم در 
واقع میثاق با فرماندهی دلاور، مردمی و ولایت مدار است و ما گرد هم 
آمدیم تا با این الگوی قهرمان مقاومت و انسان ملکوتی پیمان ببندیم 

که راهش همچنان استمرار خواهد داشت.
وی با بیان اینکه دشمن ناجوانمردانه سردار سلیمانی ما را به 
شهادت رساند، گفت: آنان مرد میدان جنگ نبودند که در میدان با حاج 
قاسم درگیر شوند؛ در اوج ناجوانمردی سردار عالی مقام ما را به شهادت 
رساندند، اما به لطف الهی و به همت همه آزاد مردانی که در سرتاسر 

عالم خونخواه او هستند، جوانمردانه دشمن او را خواهیم زد.
فرمانده نیروی قدس سپاه خاصیت شیطان بزرگ را شیطنت، 
دشمنی و خباثت عنوان و اظهار کرد: دشمنان ما زبانی غیر از زور را 
نمی فهمند، از این رو باید در مقابل آنان مستحکم بایستیم؛ اگر ما به 
وظیفه خود به خوبی عمل کنیم همه تهدید ها قابلیت تبدیل شدن به 

فرصت را دارد.
سردار قاآنی در توصیف سردار شهید سپهبد قاسم سلیمانی، گفت: 
هر چند زبان از توصیف فضائل اخلاقی حاج قاسم قاصر است، اما تبعیت 
محض از ولایت شاخص اصلی و محور اقدامات این سردار سربلند بود، 
همواره با اخلاص عمل می کرد و خالصانه درمسیر گام برمی داشت و 
سرانجام پس از سال ها مجاهدت در مسیر اعتلای اسلام، به آرزوی 

دیرین خود_ شهادت_رسید.
فرمانده نیروی قدس سپاه در پایان یگانه راه غلبه بر دشمن را 
ایستادگی و مقاومت برشمرد و تاکید کرد: راه و مسیر روشنی که حاج 
قاسم در آن با اقتدار و صلابت گام برمی داشت، همانگونه که در حکم 
فرماندهی معظم کل قوا تصریح شده است، با قدرت استمرار خواهد 

داشت.

عراقچی در مصاحبه با خبرگزاری صدا و سیما:

سفیر انگلیس اخراج نشده است
معاون سیاسی وزیر امور خارجه گفت: سفیر انگلیس در تهران 

اخراج نشده و دولت انگلیس نیز وی را تغییر نداده است.
آقای سید عباس عراقچی پس از پایان جلسه کمیسیون امنیت 
ملی و سیاست خارجی مجلس گفت: در این نشست بحث بسیار جدی 
در باره ماجرای حضور سفیر انگلیس در یک تجمع غیر قانونی صورت 
گرفت، بحث ها از دستگاه ها و ارگان های مختلف مطرح شد و نیروی 
انتظامی که سفیر انگلیس را به عنوان یک فرد خارجی در این تجمع 
دستگیر کرده بود، گزارش این موضوع را به کمیسیون امنیت ملی 

مجلس ارایه کرد.
معاون سیاسی وزیر امور خارجه افزود: وزارت امور خارجه نیز در 

این زمینه گزارش های لازم را ارایه کرده است.
آقای عراقچی همچنین گفت: سفیر انگلیس به عنوان یک فرد 
خارجی در تجمع غیر قانونی دستگیر شده بود و نیروی انتظامی پس از 
این اقدام با وزارت امور خارجه تماس گرفت و بعد از احراز هویت، سفیر 

انگلیس بلافاصله آزاد شد.
معاون وزیر امور خارجه افزود: پشت صحنه این مسئله و احتمالاتی 
هم که وجود داشت بررسی شد و وزارت امور خارجه گزارش کاملی را از 

اقداماتی که انجام داده است، ارایه کرد.
وی با بیان اینکه سفیر انگلیس در تهران، بلافاصله از سوی وزارت 
امور خارجه احضار و بیانیه ای نیز از سوی وزارت خارجه صادر شد، 
گفت: گزارش مرحله دوم احضار سفیر انگلیس به وزارت امور خارجة 
و هشدار های ما به سفیر انگلیس در نشست کمیسیون امنیت ملی 

مجلس ارایه شد.
آقای عراقچی درباره فضا های پیش آمده در خصوص وضعیت 
سفیر انگلیس و احتمال کاهش سطح مناسبات دو کشور، افزود: در 
هنگام احضار سفیر انگلیس برخورد بسیار تندی با وی صورت گرفت 
و بعد از آن نیز بیانیه ای صادر شده است و در آن بیانیه تاکید کرده 
ایم که اگر بار دیگر شاهد چنین اقدامی باشیم، فقط به احضار سفیر 
بسنده نخواهیم کرد، فکر می کنم پیام خیلی روشنی به طرف انگلیس 

در خصوص این اقدام غیر متعارف داده شد.
معاون سیاسی وزیر امور خارجه تاکید کرد: دولت انگلیس هنوز 
سفیرش را تغییر نداده و فقط به عللی از ایران خارج شده است، وی بار 

دیگر به تهران بازخواهد گشت.

سردار حجازی جانشین فرمانده نیروی قدس 
سپاه شد

سردار سرتیپ پاسدار سیدمحمد حجازی با حکم فرمانده کل 
سپاه به عنوان جانشین فرمانده نیروی قدس سپاه منصوب شد.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی سپاه، آیین معارفه فرمانده نیروی 
قدس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی و پاسداشت مجاهدت های سپهبد 
شهید حاج قاسم سلیمانی فرمانده فقید این نیرو، روز دوشنبه با حضور 
فرماندهان و مسئولین عالی رتبه نیروهای مسلح در ستاد فرماندهی کل 

سپاه برگزار شد.
سردار سرلشکر پاسدار محمد باقری رییس ستاد کل نیروهای 
مسلح، سرلشکر پاسدار سید یحیی صفوی دستیار و مشاور فرماندهی 
معظم کل قوا، سرتیپ بسیجی محمد شیرازی رییس دفتر نظامی 
فرمانده معظم کل قوا، سرلشکر پاسدار حسین سلامی فرمانده کل 
سپاه، حجت الاسلام و المسلمین حاجی صادقی نماینده ولی فقیه در 
سپاه، امیر سرلشکر سید عبدالرحیم موسوی فرمانده کل ارتش و سردار 
اشتری فرمانده نیروی انتظامی از جمله مقامات عالیرتبه ای بودند که 
در این مراسم حضور داشتند.در این مراسم که امیر حاتمی وزیر دفاع، 
سردار محسن رضایی و جمعی از معاونین ستاد کل نیروهای مسلح، 
فرماندهان و معاونین سپاه و ارتش و خانواده معظم سردار سربلند سپاه 
اسلام حاج قاسم سلیمانی حضور داشتند، با قدردانی از مجاهدت های 
این فرمانده بزرگ جبهه مقاومت، حکم انتصاب سردار سرتیپ پاسدار 

اسماعیل قاآنی به وی اعطا شد.

بر  ایران  مردم  پافشاری  به  اشاره  با  انقلاب  رهبر 
را  آمریکا  ایران  ملت  ایستادگی  فرمودند:  خود  حقوق 

عصبانی کرده و برای دنیا جذاب است.
انقلاب  معظم  رهبر  خامنه ای  الله  آیت  حضرت 
اسلامی صبح دوشنبه در دیدار مسئولان حج، بهره گیری 
از فرصت حج برای رساندن سخن نو جمهوری اسلامی به 
دنیا یعنی الگوی مردمسالاری دینی را مورد تأکید قرار 
دادند و گفتند: ایستادگی جمهوری اسلامی ایران مقابل 
ایران، حقیقتی جذاب  نرفتن ملت  زور  بار  زیر  و  آمریکا 
نشر حقایق  برای  این جاذبه  از  باید  که  است  دنیا  برای 

اسلام و ملت ایران استفاده کرد.
حضرت آیت الله خامنه ای در این دیدار، هماهنگی 
شکوه  پر  اجرای  برای  مختلف  دستگاههای  هم افزایی  و 
فریضه حج را قابل تقدیر دانستند و با تأکید بر اهمیت 
و  اعتقادی  سیاسی،  حرکت  یک  به عنوان  حج  مسئله 
اهمیت  از  کشورها  از  بسیاری  البته  افزودند:  اجتماعی 
ما  به  بزرگوار  امام  ولی  غافلند  حج  مهم  کارکردهای  و 
بین المللی  و  جدی  تحرک  نقطه  یک  حج  که  آموختند 
است و منافع فراوانی از آن برای امت اسلامی مورد انتظار 

است.
رهبر انقلاب اسلامی با اشاره به تلاشهای گوناگون 
امت  شکل گیری  از  جلوگیری  برای  جهانی  قدرتهای 
واحده اسلامی، گفتند: امت اسلامی به معنای واقعی آن، 

یعنی یک واحد منسجم که با اراده و هدف مشترک اقدام 
کند، هنوز شکل نگرفته است و متأسفانه در مقابل دعوت 
و  تهمت زنی  اسلامی،  اتحاد  به  خیرخواهان  و  دلسوزان 

تعارض و جنگ در کشورهای اسلامی رواج دارد.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر »حضور زائران 
ایرانی در نمازهای جماعت مسجدالحرام و مسجدالنبی«، 
ایرانی در  قاریان برجسته  »تلاوت کلام الله مجید توسط 
این مساجد« و »حضور فعال نخبگان مسلط به زبانهای 

گفتند:  شبهات«  به  پاسخگویی  برای  ایران  از  خارجی 
تبیین  و  اسلامی  نظام جمهوری  مبانی سیاسی  انعکاس 
سخن نو آن برای دنیا یکی دیگر از کارهای مهم و لازم 

در حج است.
این  از  آمریکایی ها  منظور  اسلامی  انقلاب  رهبر 
حرف را که ایران باید به یک کشور عادی تبدیل شود، 
برای  آن  نو  سخن  از  اسلامی  جمهوری  کشیدن  دست 
افکار اسلامی و مبانی  با  آراء مردمی  دنیا یعنی »تلفیق 

افزودند:  و  دانستند  جامعه«  اداره  و  تشکیل  در  دینی 
الگوی مردمسالاری دینی برای دنیا ناشناخته است و در 
مقابل میلیونها وسیله تبلیغاتی که امروز در حال فعالیت 
علیه جمهوری اسلامی است، می توان از فرصت حج برای 
و  آمریکا  علت دشمنی  مانند  مسائلی  و  الگو  این  تبیین 

منطق زیر بار زور نرفتن ملت ایران استفاده کرد.
مصادیق  تشریح  و  اسلامی  تفکر  مبانی  ایشان 
دنیا  برای  را  اسلامی  جمهوری  ایستادگی  جمله  از  آن 
از  آمریکایی ها  عصبانیت  علت  گفتند:  و  خواندند  جذاب 
ملت ایران، جذابیت ناشی از تصویر ایستادگی یک نظام 
از  باید  که  است  گردنه  قلدر سر  یک  مقابل  در  مستقل 
این جاذبه برای نشر و توسعه حقیقت اسلام و ملت ایران 

استفاده کرد.
و  خودسازی  همچنین  خامنه ای  الله  آیت  حضرت 
تغییر بنیادین و اساسی افراد پس از بازگشت از حج را 
مهم دانستند و با تأکید بر مسئولان حج و تبلیغات دینی 
برای کار وبرنامه ریزی در این خصوص، مسئولان سازمان 
در  متواضعانه  و  مهربانانه  گیرا،  گرم،  برخورد  به  را  حج 
مواجهه با زائران و مسائل آنان توصیه کردند.در این دیدار، 
حجت الاسلام والمسلمین نواب نماینده ولی فقیه در امور 
حج و زیارت و سرپرست زائران ایرانی و آقای رشیدیان 
رئیس سازمان حج و زیارت از اقدامات انجام شده در حج 

امسال و برنامه های آینده گزارش دادند.

وزیر امور خارجه گفت: هیچ کس به اندازه من از توان موشکی کشورمان 
دفاع نکرده است.

مجتبی  حجت الاسلام  سوال  به  پاسخ  برای  که  ظریف  محمدجواد 
ذوالنوری نماینده قم در مجلس شورای اسلامی حضور یافته است، با اشاره به 
خروج زودهنگام خود در سوال قبلی از مجلس که در یکی از جلسات مجلس 
رخ داد گفت: من به هیات رییسه مجلس اعلام کرده بودم که جلسه شورای 
عالی امنیت ملی با حضور سردار سلیمانی برای بررسی موضوعات مربوط به 
کشور عراق در ساعت ۳ برگزار می شود و من موظف به حضور در آن جلسه 
هستم و هیات رییسه به من این اطمینان را داده بود که با توجه به شروع 
جلسه علنی در ساعت ۲ پس از ۴۵ دقیقه سوال و پاسخ آن به اتمام می رسد، 
اما زمانی که من با هماهنگی رییس جلسه در ساعت و سه و ده دقیقه صحن 
مجلس را ترک کردم همچنان توضیحات پایانی نماینده باقی مانده بود که 

اعلام کردم بخش پایانی را از رادیو می شنوم.
وی افزود: هر چند جلسه شورای امنیت ملی با نیم ساعت تاخیر حضور 
به  ترک جلسه جسارت  که  کردند  احساس  نمایندگان  برخی  اگر  اما  یافتم، 
آنان  از  نبوده  کار  در  نیتی  چنین  که  این  علارغم  است  نمایندگان  جایگاه 

عذرخواهی می کنم.
ظریف در پاسخ به سوال مجتبی ذوالنوری خاطر نشان کرد: سوال ذوالنوری 
به دو مورد از اظهارات بنده مرتبط است بنده افتخار می کنم در خارج از کشور 
محکم ترین دفاع ها را از همه سیاست های جمهوری اسلامی داشتم چه خودم در 
این سیاست ها نقش داشته باشم چه نداشته باشم، من بار ها اعلام کردم که همه 
ما در تحلیل باید مجتهد باشیم، اما در عمل باید مقلد باشیم و من با دفاع از تمام 
سیاست های جمهوری اسلامی به نقش خود عمل کردم، هیچ کس به اندازه من 

توان موشکی جمهوری اسلامی دفاع نکرده است.
کرده  تقطیع  و  بزرگنمایی  را  او  که صحبت های  این  به  اشاره  با  وی 
اند گفت: عرض بنده در مورد توان موشکی ایران همان سخن امام راحل 
ما  کشور  و  انقلاب  آنچه  بودند  معتقد  ایشان  است،  انقلاب  اول  سال  در 
همین  بر  دیگر  چیز  نه  است  مردم  حمایت  و  حضور  می کند  حفظ  را 
از  تقدیر  از  پس  تهران  دانشگاه  در  خود  کوتاه  سخنرانی  در  من  اساس 
را حفظ  ما  کشور  که  آن چیزی  کردم  تاکید  کشور  نظامی  توانمندی های 
چندان  آمریکا  تسلیحاتی  توان  مقابل  در  که  نظامی،  سلاح های  می کند 
حفظ  را  انقلاب  که  است  مردم  ایثار  و  فرهنگ  بلکه  نخواهد  نیست  قوی 

اگر اشتباه فکر می کنم به من بفرمایید. می کند 
وی با انتقاد از یک خبرگزاری که سخنان او را تقطیع کرده بود تاکید 
کرد: من همواره در خارج و داخلی موشک از توان دفاعی و موشکی کشور 
اجلاس های  در  سخنانم  در  می توان  را  موارد  این  مصداق  و  ام  کرده  دفاع 

کشور های هند، آستانه و دوحه بیان کرد.
وجود  ادعای  خصوص  در  ذوالنوری  سوال  دوم  بخش  درباره  ظریف 
پولشویی در کشور پاسخ داد: در دنیا به خاطر این که کنوانسیون های مربوط 
به پولشویی را امضا نمی کنیم دولت جمهوری اسلامی متهم به پولشویی است، 
اما من تاکید کرده ام دولت و نظام جمهوری اسلامی از این اتهام مبرا هستند، 

اما در کشور منافعی هم وجود دارد که مانع امضا معاهدات می شود.
آنچه  با  پولشویی گفتم  آنچه که من در مورد  توضیح آن که  با  ظریف 
برخی ادعا می کنند متفاوت است گفت: امروز دشمن کل ملت ایران را نشانه 
هواپیمای  فاجعه  و  کرمان  فاجعه  سلیمانی،  شهید  ترور  فاجعه  است  گرفته 
اوکراینی که ۱۷۶ خانواده را داغدار کرد باید ما را به یکدیگر نزدیکتر کند، 
در هند به من گفتند در ۴۳۰ شهر هند برای شهید سلیمانی مراسم گرفته 
شده است این وحدت را در چنین شرایطی که استبداد علیه همه ملت ایران 
شمشیر را از رو بسته است باید حفظ کنیم، همه ما با عقاید مختلف زیر یک 

پرچم زندگی می کنیم.
وی در بخش دوم پاسخ های خود اظهار داشت: من با اصل سخنان آقای 
باید در مقابل توان  این که طرف مقابل ما  ذوالنوری موافق هستم و درباره 
این مردم احساس ضعف کند موافق هستم، اما تاکید می کنم آنچه که باعث 
احساس ضعف آمریکایی ها تا امروز شده است توان نظامی ما نبوده بلکه اتحاد 

مردم است.
گیری  تصمیم  مراکز  از  یکی  می کنم  عرض  موثق  منابع  از  افزود:  وی 

آمریکا ضمن طراحی دقیق انهدام مرکز فردو این سوال را مطرح کرده است 
که پس از تخریب فردو چه می شود و آنان به این جواب رسیدند که پس از این 
اتفاق مردم ایران متحدتر و منسجم تر می شوند و وقوع این اتفاق زیان بیشتری 
فرمودند:  که  است  انقلاب  معظم  رهبر  تایید سخنان  این  دارد،  آمریکا  برای 

شهید سلیمانی از سردار سلیمانی برای انقلاب موثرتر است.
باور داشته  باید  را  بر شمشیر  پیروزی خون  این که  بر  تاکید  با  ظریف 
باشیم اظهار داشت: من در صحبت های خود درباره توان موشکی ایران چیزی 
را نفی نکردم بلکه در اثبات چیز دیگری صحبت کردم این یک واقعیت است 
که آمریکا سالانه دو تریلیون دلار هزینه نظامی خود را می کند در حالی که 
ایران ۱۶ میلیارد دلار برای توان دفاعی خود هزینه می کند ما این را باید باور 
کنیم که همان گونه که امام راحل فرمودند: آمریکایی ها از مردم ما می ترسند 

نه از سلاح ما، توان دفاعی ما برای دنیا مشخص است.
وی با تاکید بر این که کار خود را در امور دیپلماتیک بلد است گفت: 
در فرایند یکی از مذاکرات جان کری به من گفت: چرا شما فردو را ساختید 
اگر بخواهیم می توانیم آن را به راحتی نابود کنیم من به او گفتم بعدش چه 
می شود، کری به من پاسخ داد به خاطر نگرانی از همین است که این کار را 
نمی کنیم. این نکته مهمی است که باید در داخل کشور به آن توجه کنیم و 
من با طرح این موضوع در آن سخنرانی خواستم به اندیشمندان آمریکایی این 

نکته رابگویم به قدرت مردم ما توجه داشته باشند.
وزیر امور خارجه با تاکید بر این که منطق قدرت جمهوری اسلامی ایران 
نظامی نیست خاطر نشان کرد: چه دلیلی دارد که با منطق نظامی با دنیا رو 
به رو شویم بعد از شهادت سردار سلیمانی چه چیزی نشان داد که ما در دنیا 
قدرتمندیم حضور مردم در خیابان ها نشانه قدرت ما بود حتی فاجعه کرمان 
هم فاجعه عشق بود این حضور نشان داد منطق قدرت ما مردم هستند تکرار 

این نکته برای همه ما بسیار ضروری است.
پولشویی در  از سخنان خود در مورد وجود  ظریف در بخش دیگری 
ایران گفت: من در آنجا ضمن مبرا دانستن نظام و دولت جمهوری اسلامی 
می دهند،  انجام  پولشویی  ایران  در  منابعی  کردم  تاکید  پولشویی  اتهام  از 
اما این به خاطر تحریم های آمریکاست. زمانی که از بانک کونلون ۶ درصد 
برای یک ترنز اکشن کمیسیون در نظر گرفته است، اما با ۱۵ تا ۲۰ درصد 
این ترنز اکشن برای ایران هزینه برمی دارد ۱۴ درصد اختلاف کجا می رود 
آمریکایی ها باید بدانند که با تحریم خود باعث شدند چنین پولشویی هایی 
در ایران تقویت شود. وی با خطاب قرار دادن نماینده سوال کننده گفت: 
این  می نویسید  ظریف  پای  به  پولشویی  تقویت  در  را  آمریکا  جنایت  چرا 
آن  انجام  به  ناچار  تحریم  دلیل  به  که  مراوداتی  چنین  که  است  واقعیت 
این  و  است  پاک  مساله  این  از  نظام  دامن  اما  است،  پولشویی  هستیم 

آمریکاست. گردن  پولشویی ها 
وزیر امورخارجه گفت: من با صحبت های آقای ذوالنوری درمورد برجام 
آمریکا  برابر  اروپا در  برجام  نبرد. در  اروپا  بردیم  ما  برجام  نیستم. در  موافق 
مجبور شد که سیاست های خود را کنار بگذارد. به همین دلیل است که آمریکا 
خودش را می کشد که اروپا هم از برجام خارج شود. واقعیت این است. چرا 
آمریکا تهدید می کند ۲۵ درصد تعرفه خودرو های اروپایی را بالا ببرد مگر این 

که آن ها از برجام خارج شوند.
چرا جنایت آمریکا در تقویت پولشویی را به پای ظریف می نویسید
محمد جواد ظریف در ادامه جلسه علنی و در پاسخ به سوال سیدجواد 
وزارت  اقدامات  درخصوص  بیدگل  و  آران  و  کاشان  نماینده  نژاد  ساداتی 
امورخارجه در موضع گیری خصمانه مقامات آمریکایی و اروپایی در حمایت 
از آشوبگران دی ماه ۱۳۹۶ چه بوده است، گفت: وزارت امورخارجه اقدامات 
متعددی در برابر دخالت های آمریکا در سال ۹۶ انجام داد که مهمترین آن 
به  آمریکا  بود.  ملل  سازمان  امنیت  شورای  در  آمریکا  طراحی  کردن  خنثی 
عنوان عضو دائم شورای امنیت ملل متحد تصمیم گرفت با سوء استفاده از 
مکانیزم های شورای امنیت موضوع اغتشاشات و ناآرامی های سال ۱۳۹۶ را به 

شورای امنیت ببرد.
وی افزود: سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران آنچنان موفق بود که 
جلسه ای که آمریکا به عنوان یک عضو دائم شورا برای محاکمه ایران تشکیل 
بدست  راحت  کار ها  این  آن ها شد.  محاکمه خود  به جلسه  تبدیل  بود  داده 
نمی آید و نیاز به تلاش، طراحی، برنامه ریزی، گفتگو و نیاز به حضور قوی بین 
المللی دارد. این کار ها را دوستان خوب است که ملاحظه کنند. این ها سند 
افتخار بنده نیست سند افتخار جمهوری اسلامی ایران است. باز هم می گویم 

این را هم وامدار مردم می دانیم.
وزیر امورخارجه ادامه داد: سلاح مهم است، اما قدرتمان را وامدار مردم 
هستیم. در دیپلماسی و سیاست خارجی کار دیپلمات مهم است، اما آنچه در 
سیاست خارجی حرف اول و آخر را می زند باز هم مردم هستند. من همانطور 
که می گویم برای این که در دنیا قوی باشیم نیاز به مردم داریم همانطور هم 

برای اینکه در دیپلماسی قوی باشیم، نیاز به مردم داریم.
وی اضافه کرد: این مردم ایران بودند که سیاست آمریکا را در شورای 
آنجا  بپذیریم.  را  این  بودیم.  مردم  خادم  و  کارگزار  ما  کردند.  خنثی  امنیت 

آمدیم از چهار تا کلمه که باز هم با هزینه همین مردم یاد گرفتیم و با چهار 
دائم  آمریکا عضو  که  این شدیم  از  مانع  کنیم  برقرار  توانسیم  که  تماسی  تا 
و جلسه،  کند  برگزار  ما  برعلیه  این شورا جلسه ای  در  بتواند  امنیت  شورای 

جلسه محاکمه آمریکا شد.
ظریف گفت: پیشنهاد کردیم که براساس بند اول اصول توافق الجزایر از 
آمریکا توسط ایران در دیوان لاهه شکایت شود این را هم به شورای امنیت و 
سایر مراجع تحویل دادیم. همین طور مواضعی که از سوی جمهوری اسلامی 

در حوزه های مختلف گرفته شود ارائه کردیم.
دفاع  اسلامی  جمهوری  سیاست  از  المللی  بین  مجامع  در  افزود:  وی 
توضیح  را  آمریکا  مداخلات  آن ها  به  و  خواستیم  را  سفرا  تهران  در  کردیم. 
دادیم. بنده با حضور در رسانه های جمعی مداخلات آمریکا را توضیح دادم، 
ضمن این که همه ما حق مردم را بر اعتراض و تظاهرات مسالمت آمیز به 
رسمیت م شناسیم، اما مداخله خارجی ها را نمی پذیریم همچنان که مداخله 

سفیر انگلیس در تظاهرات را با شدیدترین نحو محکوم کردیم.
وزیر امور خارجه خاطرنشان کرد: این سیاست ما است این سیاست را هم 
با جدیت در چارچوب سیاست های نظام دنبال می کنیم. ما مجری سیاست و 
پیشنهاد دهنده سیاست هستیم، اما سیاست در نهایت آن چه است که نظام 

در دستگاه های سیاستگذاری تصمیم می گیرد و ما آن را اجرا می کنیم.
خارج  آمریکا  ذهن  از  هیچ گاه  اسلامی  جمهوری  براندازی  فکر 

نشده است
رییس دستگاه دیپلماسی در بخش دیگری از سخنانش اظهارداشت: من 
با نکاتی که نماینده کاشان مطرح کردند مشکلی ندارم که بخواهم به آن پاسخ 
بدهم؛ حتما ایالات متحده به دنبال براندازی بوده و در هیچ لحظه ای از ۴۰ 

سال گذشته این فکر از ذهن آن ها خارج نشده است.
ظریف درباره تفاوت رویکرد مقامات آمریکا در براندازی جمهوری اسلامی 
ایران روایتی از یکی از مقامات عالی رتبه آمریکا نقل کرد که وی گفته بود 
»من و آقای بوش هیچ تفاوتی در اینکه می خواهیم شما )جمهوری اسلامی 
این  است که من می دانم که  این  بوش  آقای  با  فرق من  اما  نباشید؛  ایران( 
کار نمی توانیم انجام دهیم، اما آقای بوش خیال می کند می تواند آن را انجام 

دهد.«
رژیم  واقعیت  ایران  اسلامی  جمهوری  براندازی  فکر  افزود:  ظریف 
با  با همین روش  و  آمریکا می شناسیم  از  را  نیز همین  ما  و  آمریکایی است 
از  آن ها برخورد می کنیم؛ برخی رژیم های کوچک نیز در منطقه ما هستند 
رژیم صهیونیستی گرفته تا برخی رژیم های کوچک منطقه که ادعا می کنند 
ایران صرف نظر از اینکه چه کسی در آن حاکم باشد، بزرگتر از حد لازم است، 
گفتند که ایران زیادی از حد بزرگ است؛ که ان شاءالله این ایران بزرگ ۷ هزار 
سال بزرگ بوده ۷هزار سال دیگر بزرگ خواهد بود و آن ها هم همین ذره و 

یا کمتر خواهند بود.
آمریکا را در شورای امنیت منزوی کردیم

و  اقدامات  برابر  در  امورخارجه  وزارت  اقدامات  درباره  امورخارجه  وزیر 
دشمنی های آمریکا تصریح کرد: ما آمریکا را در شورای امنیت سازمان ملل که 
ملک طلق خود می دانند منزوی کردیم؛ شورای امنیت را علیه آمریکا بسیج 

کردیم. این که بتوانیم آن ها را مانع بشویم ارز این کار ها انجام بدهد.
ظریف گفت: آمریکا نزدیک به ۷۰ سال پس از پایان جنگ جهانی دوم 
آمریکا در  تکرار می کند؛ مگر  را  باز هم خطای خود  و  همواره خطا می کند 
ویتنام و عراق دور اول خطا نکرد و این خطا را در دور دوم هم خطا کرد؛ چرا 

آن ها در سوریه در افغانستان خطا کردند؟
اگر آمریکایی ها کم فهم هستند و متوجه نمی شوند که  بیان کرد:  وی 
واقعیات چیست که گناه ما نیست. گناه کم فهمی طرف مقابل است، ما همه 

اقدامات را انجام دادیم.
و  حقوقی  و  سیاسی  تلاش های  به  اشاره  با  دیپلماسی  دستگاه  رییس 
بین المللی وزارت امور خارجه اظهار داشت: در بخش تلاش حقوقی، از بند 
ایران،  داخلی  امور  در  مداخله  عدم  مورد  در  الجزایر  بیانیه  کلی  اصول  اول 
ارائه شد؛ تلاش  پیشنهاد ما به شورای عالی امینت ملی همان روز های اول 
دوم ما جلوگیری از اقدام آمریکایی ها در شورای امنیت سازمان ملل بود که 
یک موفقیت بزرگ برای ایران و یک خسارت بزرگ برای آمریکایی ها بود که 
با تلاش های دوجانبه و چند جانبه، تبلور تلاش ما بود که موفقیت به همراه 

داشت.
ما معلم های بدی نیستیم، طرف مقابل کند ذهن است

هم  بخش  این  در  که  عمومی  دیپلماسی  سوم  حوزه  افزود:  ظریف 
آمریکایی ها و سیاست ها و مداخلات آن ها را افشا کردیم، در مورد اخیر در 
بر اساس تصمیم گیری هایی که  و  برخورد شد  با همین روش  انگلیس  مورد 
شد، برخورد قاطعی صورت گرفت تا ما بتوانیم از روش مانع بشویم که این ها 

احساس کنند می توانند این کار ها را انجام دهند.
وزیر امور خارجه گفت: اگر آن ها کند ذهن باشند و از این اقدامات به این 
راحتی درس نگیرند، زیاد هم گناه ما نیست و گرنه ما معلم های بدی نیستیم، 

اما طرف مقابل بیش از حد کند ذهن است.

رهبر انقلاب: ایستادگی ملت ایران آمریکا را عصبانی کرده است

ظریف در مجلس:در دنیا متهم به پولشویی هستیم
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رئیسی در جلسه شورای عالی 
قوه قضاییه مطرح کرد؛

اجرای قاطع 
عدالت، لازمه 
قوی شدن 
کشور

عدالت،  اجرای  گفت:  قضاییه  قوه  رئیس 
صورت  به  قانون  اجرای  و  فساد  با  مبارزه 
جلوه های  از  مستمر،  و  هماهنگ  پیگیرانه، 

قوت نظام قضایی کشور است.
سیدابراهیم  والمسلمین  الاسلام  حجت 
قضاییه،  قوه  عالی  شورای  جلسه  در  رئیسی 
نماز  در  رهبری  معظم  مقام  فرمایش های 
جمعه اخیر تهران را راهبردی خواند و تصریح 
کرد: حضور مردم در این اجتماع عظیم، نماد 
مردم  همیشگی  پیوند  و  امام  و  امت  وحدت 
تصور  دشمن  بود.  اسلامی  جمهوری  نظام  و 
می کرد بتواند با القای شبهه و شایعه ها، وانمود 
در  نگرانیها،  و  نارضایتی ها  کند که مشکلات، 
می کند،  وارد  خلل  نظام  و  مردم  میان  رابطه 
اما حرکت میلیونی مردم عزیز در تشییع پیکر 
شهید سلیمانی، نماد پیوند مردم با نظام و رای 
و  بود  دشمن  مقابل  ایستادگی  و  مقاومت  به 
حضور در نماز جمعه تهران نیز از روز های به 
یادماندنی انقلاب شد.رئیس قوه قضاییه ادامه 
نقشه  رهبری،  معظم  مقام  فرمایش های  داد: 

راه برای همه مردم و بویژه مسئولان بود که 
تلاش کنند کشور قوی شود. اینجا فقط بحث 
قوت نظامی مطرح نیست، زیرا قدرت دفاعی، 
در  آنچه  است.  اقتدار  جلوه های  از  یکی  تنها 
قرار  مدنظر  باید  انقلاب  معظم  رهبر  فرمایش 
گیرد این است که قوت مورد تاکید ایشان در 
فرهنگی،  سیاسی،  اقتصادی،  حوزه های  همه 

تعاملات بین المللی و ... است.
به  رئیسی  والمسلمین  الاسلام  حجت 
با  و  پرداخت  قضایی  عرصه  در  قوت  موضوع 
و  فساد  با  مبارزه  عدالت،  اجرای  اینکه  بیان 
و  پیگیرانه، هماهنگ  به صورت  قانون  اجرای 
مستمر، از جلوه های قوت نظام قضایی کشور 
و  دعاوی  به  قوی  رسیدگی  لزوم  بر  است، 
تاکید  مردم  حقوق  از  جانانه  دفاع  و  پیگیری 
دستگاه  در  ما  همکاران  همه  افزود:  و  کرد 
معظم  مقام  فرمایش های  مخاطب  قضایی، 
رهبری هستند و این فرمایش ها باید با حضور 
به  قانونی،  وظایف  انجام  و  مدیران  خالصانه 
هم  موضوع  این  یابد.  تحقق  کامل  صورت 

باید  بلکه  نمی افتد  اتفاق  سخنرانی  با  تنها 
حضور  صحنه  در  سلیمانی  شهید  همانند 
داشت. مکتب سردار سلیمانی، مکتب حضور 
و خدمت خالصانه به مردم است و ایشان نماد 
خدمت خالصانه به مردم شد.رئیس قوه قضاییه 
ادامه داد: یکی دیگر از مواردی که در سخنان 
مقام معظم رهبری به عنوان یک نقشه راه باید 
هیچ  به  که  است  این  گیرد،  قرار  توجه  مورد 
عنوان نباید به دشمن اعتماد کرد. مردم ما از 
دوران گذشته تاکنون این تجربه را دارند که 
اعتماد به غرب، دستاوردی جز خسارت ندارد. 
در این راستا آنچه برای همه ما به عنوان یک 
وظیفه وجود دارد، خدمت خالصانه به مردم و 
آنچه  امیدواریم  و  است  دشمنان  ناامیدکردن 
گوش  آویزه  فرمودند،  انقلاب  معظم  رهبر 

همگان قرار گیرد.
رئیسی  والمسلمین  الاسلام  حجت 
همچنین با اشاره به حادثه سیل در سیستان 
بلوچ و سیستانی  بلوچستان، صبوری مردم  و 
تلاش های  از  قدردانی  با  و  دانست  زبانزد  را 

نیرو های  انقلابی،  نهاد های  دولت،  مردم، 
کمک  برای  امدادی  دستگاه های  و  نظامی 
رسانی به مردم سیل زده اظهار کرد: در بخش 
است،  شده  برداشته  خوبی  گام  امدادرسانی، 
جبران  است،  مهم  بسیار  که  بعدی  گام  اما 
به  توجه  با  باید  که  است  مادی  خسارت های 
و  شود  برداشته  زودتر  چه  هر  هوا،  برودت 
خانه های آسیب دیده به سرعت مورد بازسازی 
قرار گیرد.رئیس قوه قضاییه همچنین به مردم 
مناطق سیل زده اطمینان داد که با تلاش های 
دستگاه قضایی، هیچگونه نگرانی راجع به تثبیت 
نداشته  کشاورزی  اراضی  بویژه  مردم  مالکیت 
باشند و ابراز امیدواری کرد که آلام مردم گرفتار 
سیل با حضور مردم و نهاد های انقلاب و همچنین 
پیام دلنشین و آرامش بخش مقام معظم رهبری 
زودتر  چه  هر  مدیران،  و  مسئولان  پیگیری  و 
کاهش یابد.براساس این گزارش، پس از اظهارات 
برخی از مسئولان شورای عالی قوه قضاییه در 
این جلسه، موضوع نهاد وکالت و قوانین مربوط 

به آن مورد بحث و بررسی قرار گرفت.


